

OFFICIERS SUPERIEURS

Présentation

Les grades des Officiers Supérieurs comprennent les grades de Chef d'Escadron, Lieutenant-Colonel et Colonel.

Condition d'admission

Pour accéder aux grades des Officiers Supérieurs, l'Officier Subalterne, issu des écoles militaires d'Officiers ou issu du rang (par avancement normal), doit toutefois avoir cumulé cinq (05) années de service au grade de Capitaine.



OFFICIERS GENERAUX

Dans le cadre des Officiers Généraux on distingue les grades de Général de Brigade, Général de Division, Général de Corps d'Armée et Général d'Armée.

La nomination au grade de Général de Brigade, à la discrétion exclusive du Chef de l'Etat, est subordonnée à une ancienneté de six (06) mois au moins, au dernier échelon du grade de Colonel.



**GRADES
ET**

DENOMINATIONS

Désormais... pour dénoncer tout acte de corruption, de prévarication, d'abus et de torture causés par les Gendarmes, appelez le **1501**



En cas de détresse, appelez le **113**

CONCEPTION ET REALISATION: SERVICE COMMUNICATION DE LA GENDARMERIE NATIONALE, BP: 1632 YAOUNDE, Tél : +237 222 232 309

www.facebook.com/gendarmerie.nationale.du.cameroun
servicecommunicationgn@gmail.com

MILITAIRES DU RANG

INTRODUCTION GENERALE

Les grades au sein de la GN sont répartis en deux grandes catégories/corps : les Personnels Non Officiers et les Personnels Officiers.

Dans la catégorie des Personnels Non Officiers, on distingue les Militaires Du Rang et les Sous-Officiers.

Présentation

Les grades des Militaires Du Rang sont constitués des grades de Elève-Gendarme, Gendarme et Gendarme-Major.

Condition d'admission:

Pour intégrer ce Corps, il faut satisfaire à un concours direct organisé par le Ministère de la Défense suivant les conditions citées dans un communiqué du Ministre Délégué à la Présidence chargé de la Défense.

SOUS-OFFICIERS

Présentation:

Dans le cadre des Sous-Officiers, on distingue les grades de Maréchal Des Logis, Maréchal Des Logis-Chef, Adjudant, Adjudant-Chef et Adjudant-Chef Major.

Conditions d'admission:

Deux options sont offertes pour intégrer ce Corps. La première se fait par concours direct organisé par le Ministère de la Défense suivant les conditions précisées dans un communiqué du Ministre délégué à la Présidence chargé de la Défense ; la deuxième option se fait par avancement normal de grade, c'est-à-dire du Corps de Militaire de rang à celui de Sous-Officier.

OFFICIERS SUBALTERNES

Dans la catégorie des Personnels Officiers on distingue les Officiers Subalternes, les Officiers Supérieurs et les Officiers Généraux.

Présentation:

Pour les Officiers Subalternes on a les grades de Sous-Lieutenant, Lieutenant et Capitaine.

Conditions d'admission:

Trois possibilités sont offertes aux personnes désireuses de faire partie du Corps des Officiers. Par concours direct pour l'entrée à l'Ecole Militaire Inter-Armée (EMIA), organisé par le Ministère de la Défense, suivant les conditions fixées par un communiqué du Ministre Délégué à la Présidence chargé de la Défense ; ou par concours interne, réservé uniquement aux Sous-Officiers, suivant des conditions bien définies ; ou enfin par avancement normale de grade.

GRADES DES MILITAIRES DU RANG

THE RANK AND FILE



ELEVE-GENDARME
PUPIL-GENDARME



GENDARME
GENDARME



GENDARME-MAJOR
LANCE CORPORAL

GRADES DES SOUS-OFFICIERS

NON-COMMISSIONED OFFICERS



MARECHAL-DES-LOGIS
SERGEANT



MARECHAL-DES-LOGIS-CHEF
STAFF SERGEANT



ADJUDANT
WARRANT OFFICER



ADJUDANT-CHEF
CHIEF WARRANT OFFICER



ADJUDANT-CHEF MAJOR
SENIOR CHIEF WARRANT OFFICER

GRADES DES OFFICIERS

OFFICERS



SOUS-LIEUTENANT
SUB-LIEUTENANT



LIEUTENANT
LIEUTENANT



CAPITAINE
CAPTAIN

OFFICIERS SUBALTERNES

JUNIORS OFFICERS

SENIORS OFFICERS

Presentation

The Senior Officers refer to the ranks of Major, Lieutenant-Colonel and Colonel.

Condition of admission

To achieve the ranks of senior officers, junior officers, from military academies or from the ranks and file (through regular promotion) must have completed at least five years of actual service at the rank of Captain.



GENERALS

Generals refer to the ranks of Brigardier General, Major General, Lieutenant-General and General.

Appointment to the rank of Brigardier General, at the sole discretion of the Head of State, follows a minimum of six (06) month seniority at the last echelon in the rank of Colonel.



DESIGN AND LAYOUT: COMMUNICATION SERVICE OF THE NATIONAL GENDARMERIE, PO BOX: 1632 YAOUNDE, Tel : +237 222 232 309

www.facebook.com/gendarmerie.nationale.du.cameroun
servicecommunicationgn@gmail.com



RANKS AND

DENOMINATIONS

Henceforth... to denounce any act of corruption, prevarication, abuse and torture committed by the Gendarmes, call **1501**

In case of emergency, call **113**



RANK AND FILE

GENERAL INTRODUCTION

The ranks in the NG fall into two categories/corps : Non-Commissioned Officers and Commissioned Officers.

In the category of Non-Commissioned Officers, we have the ranks and files and Non-Commissioned Officers.

Presentation

Rank and File relate to the ranks of Pupil-Gendarme, Gendarme and Lance-Corporal.

Condition of admission:

To belong to this Corps, those interested must pass a direct competitive examination organized by the Ministry of Defence following the conditions laid down in a press release by the Minister Delegate at the Presidency in Charge of Defence,

NON-COMMISSIONED OFFICERS

Presentation:

Non-Commissioned Officers relate to the ranks of Sergeant, Staff-Sergeant, Warrant Officer, Chief Warrant Officer and Senior Chief Warrant Officer.

Conditions of admission:

To belong to this Corps, two options are offered : a direct competitive examination organized by the Ministry of Defence following the conditions laid down in a press release from the Minister Delegate to the Presidency in charge of Defence, and normal advancement of rank, i.e. from the Rank and File to that of NCO.

JUNIORS OFFICERS

Commissioned Officers relate to the following : Junior Officers, Seniors Officers and Generals.

Presentation:

The Junior Officers refer to the ranks of Sub-Lieutenant, Lieutenant and Captain.

Conditions of admission:

Those wishing to join the corps of Commissioned Officers of the National Gendarmerie have three (03) options: either through a direct competitive examination into the Combined Military Academy (EMIA) organized by the Ministry of defence following the conditions laid down in a press release from the Minister Delegate at the Presidency in charge of defence; or through an Internal competitive examination open only to Non-Commissioned Officers under well-defined conditions; or through normal advancement in rank.

GRADES DES MILITAIRES DU RANG

THE RANK AND FILE



ELEVE-GENDARME
PUPIL-GENDARME



GENDARME
GENDARME



GENDARME-MAJOR
LANCE CORPORAL

GRADES DES SOUS-OFFICIERS

NON-COMMISSIONED OFFICERS



MARECHAL-DES-LOGIS
SERGEANT



MARECHAL-DES-LOGIS CHEF
STAFF SERGEANT



ADJUDANT
WARRANT OFFICER



ADJUDANT-CHEF
CHIEF WARRANT OFFICER



ADJUDANT CHEF MAJOR
SENIOR CHIEF WARRANT OFFICER



GRADES DES OFFICIERS

OFFICERS



SOUS-LIEUTENANT
SUB-LIEUTENANT



LIEUTENANT
LIEUTENANT



CAPITAINE
CAPTAIN

OFFICIERS SUBALTERNES

JUNIORS OFFICERS